AWARD CITATION

Surname, name and middle name MAKAROV GRIGORY AKIMOVICH

Rank Private

Position and unit

A gunner of the 6th battery, 913 artillery regiment, 344 rifle division.

order "Red Star"

is recommended for medal "FOR BRAVERY"

Birth year 1915 1.

Nationality 2. Russian

In Red Army service since 3. 14.10.1942

Party membership 4. None party member

Patriotic war, Western front since 15.01.1942 5.

Participation in the civil war and later in defence of USSR, in Patriotic war

Wounds and contusions 6. None

Previous awards 7. None

Drafted by which induction station 8. Belkovo district military commissariat.

Awardee's and his family permanent 9. intentionally obscured home address

I. Brief and specific description of the personal feat or merits

Comrade MAKAROV was given an order for a combat mission: to destroy an enemy pillbox from an open sights firing position. The objective was fulfilled and the pillbox had been destroyed. On top of that, operating again over open sights during 07-09 February 1942, he destroyed 4 enemy firing positions and demolished 3 stone buildings located in the village Chernevo. These buildings were used by the enemy for firing spots and housing. Under this action, his gun was subjected to enemy mortar barrage, but MAKAROV kept delivering fire until the objective was fulfilled.

Regiment commander Captain signature /SCHERBAKOV/

Regiment commissar Sr. Politruk signature / SHAGALOV /

II. Conclusion of the superiors

I agree with the regiment commander's award recommendation.

Division commander

Colonel signature

/ZHIGALEV/

22 March 1942

Division commander
Sr. Batt. Commissar signature
/MATVEEV/

III. Conclusion of Army Military Council

I APROVE

Commander of 50 army Lt. General *signature*

Member of the military council Brigadier Commissar *signature* /SOROKIN/

1942

IV. Conclusion of the Front Military Council



Обязательно все грады заполнять полность

натрадной лист

Фамилия, имя и отчество -М А К А Р О В Григорий Акемович

Военное звание - красноармеец

Дожность и часть -наводчик 6 батареи, 913 арт. полка, 344 сд.

· Riorency . W seuto socsey Представляется к нагреде медоль " ЗА ОТ АГУУ

Г. Год рождения 1915 2. национальность русский

2.С накого времени состоит 4. партийность б/п в Красной Армии - с 14.10.42 г.

5. Участие в боях/где, когда/ - С 15.1.42 г. Отечественная война

16.

Ванациый фронт

6. Имеет ли ранения и контузии - не имеет

7. Чем ранее награжден/за накие отличия/ - не имеет

8.Каким РВК призван Бельковским РВК

9.Постоянный домашний адрес: /представляемог к награждению или его семьи/

1. Краткое, конкретное изло ениеличного боевого подвига или заслуг.

т.МАКАРОЗ получия боевую задачу прямой наводкой уничтожить ДЗОТ противника. Задача была выполнена ДЗОТ уничтожен роме того с 7 по 9.2.42 г. прямой наводкой росстрелял 4 отневых точки разрушил в д.Чернево З каменных дома, где были отневые точки живая сила прочивника. В тоже время орудие подвергалось имно-метному обстрелу со стороны противника, но т. Макаров не прекратил вести отонь пока не выполнил боевую задачу.

Командир полка

18 Mapra 1942 f

Шербанов/

Комиссар полка ст. политрук

> RESEARCH 酒EGORKA

21
11. Закиночение вынестоящих начальников.
ходотанство командира 915 артполка считаю правильным и
нодврживов. Команди этом Стоб Воли Ст. Бат. номиссар дививии полковник Воли Китивалев Ст. Бат. номиссар Дидив
Командир/Начальник/
/звание/
"" "1942 г.
III. Заключение Военного Совета Армии.
Командующий 50 армией Илен Военного Совета Гиграю Литемаций Конция Каница (Совета / Звание) Сорона / Звание/ Сорона / Звани
IV. Заключение Военного Совета фринта/Округа/
Кома нцукций Член Военного Совета
/звание/
Начальник штаба
/aname/ * *1942 p.